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Protokół Nr 29/2012 

z posiedzenia Komisji Ładu, Bezpieczeństwa Publicznego i Dróg Publicznych Rady 

Miejskiej w Strykowie, które odbyło się w dniu 29 listopada 2012 roku 

 

Posiedzenie Komisji prowadził jej przewodniczący radny Włodzimierz Grochocki.  

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie komisji wg załączonej listy obecności oraz osoby 

zaproszone zgodnie z listą obecności.  

 

Porządek posiedzenia:  

1. Informacja dot. przygotowania zarządców dróg poszczególnych kategorii do zimowego 

utrzymania dróg. 

2. Sprawy różne w tym opiniowanie projektów uchwał. 

Porządek posiedzenia został przyjęty jednogłośnie.  

Ad.1.  

Przewodniczący Komisji poprosił o przedstawienie krótkiej informacji przez przedstawicieli 

zarządców  dróg.  

 

Pan Marek Brodowski Naczelnik Wydziału w GDDKiA w Łodzi poinformował, że sprzęt i 

materiał na zimowe utrzymanie dróg są zabezpieczone. Firmy zostały wybrane w przetargu  

trzyletnim, umowy są kontynuowane. Jeśli chodzi o odśnieżanie chodników do będzie jak do 

tej pory, czyli w gestii zarządcy danej drogi.   

Burmistrz Andrzej Jankowski mówił o problemie, który widzimy my i GDDKiA, a chodzi 

o zjazd z autostrady, który powoduje pewne problemy. Są trzy koncepcje rozwiązania 

problemu, który wariant w sensie technicznym będzie zrealizowany na dzień dzisiejszy nie 

wiadomo.  

Pan Marek Brodowski prosił o jak najszybsze zajęcie stanowiska, ponieważ GDDKiA jest 

na etapie przygotowania do programu „projektu i buduj”. Ponadto poinformował, że od 2015 

roku na A-1 i A-2 będzie system płatny, ta data jest wiążąca, pod względem modernizacji i 

rozbudowy musi być wszystko przygotowane. Nie ma możliwości przekierowania ruchu z dk 

14, nie można zamknąć części ruchu nie mając odcinka autostrady w kierunku Tuszyna. 

Rondo w Strykowie jest bardzo dociążone, szukamy rozwiązań wspólnie z Burmistrzem 

Strykowa.  Jeśli chodzi o modernizacje DK14 to w planach nie ma takiej modernizacji. 

Będzie rozbudowa ronda i modernizacja ronda w Sosnowcu Pieńki, tam będzie 

dwujezdniowy pas ruchu. Miało być do granic miasta, ale nie uzyskano zgody.  

Radny Bogdan Walczak pytał o wykonanie decyzji lokalizacyjnej Wojewody Łódzkiego z 

2008 r. dot. modernizacji drogi krajowej nr 14 i związany w związku z tym montaż ekranów 

akustycznych na ul. Stryjkowskiego, Kopernika i Warszawskiej. W chwili obecnej ekrany te 

nie mają racji bytu.  

Pan Marek Brodowski wyjaśnił, że decyzja lokalizacyjna na rozbudowę dr 14 z elementami 

ochrony środowiska jest nieaktualna, bo zmieniło się w międzyczasie prawo ochrony 

środowiska, w którym zostały zmienione normy dotyczące hałasu, a konkretnie to je 

obniżono. Przy wydawaniu nowej decyzji będą pomiary hałasu i dopiero decyzja, czy są one 

zasadne czy nie.  

Burmistrz Andrzej Jankowski mówił o możliwości rezygnacji z postawienia ekranów w 

przypadku zgody właścicieli nieruchomości i podpisaniu stosownego oświadczenia.   

Radny Teodor Kołodziejczyk pytał o montaż ekranów przy autostradach, czy to już koniec, 

bo mieszkańcy okolicznych wsi narzekają na hałas mimo zamontowanych ekranów.  
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Pan Marek Brodowski odpowiedział, że jest to sprawa finalna, wg oceny GDDKiA tych 

ekranów jest aż nadto. Po pół roku będą pomiary hałasu i będzie wiadomo, czy ekrany będą 

jeszcze potrzebne.   

 

Pan Mirosław Szychowski dyrektor Zarządu Dróg Wojewódzkich w Łodzi poinformował o 

zakończeniu modernizacji drogi wojewódzkiej nr 708. Jeśli chodzi o zimowe utrzymanie dróg 

to przetargi są rozstrzygnięte. Po oddaniu obwodnicy do użytku dotychczasowe ulice w 

Strykowie będące drogami wojewódzkimi: ul. Brzezińska, ul. Kościuszki i w części ul. 

Kolejowa stały się drogami gminnymi. Obwodnica jest drogą wojewódzką, odśnieżanie w 

gestii Zarządu Dróg Wojewódzkich.    

Pani Agnieszka Jońca ZDW Rejon Dróg w Poddębicach poinformowała, że długość dróg do 

zimowego utrzymania to 6,3km. Poza miastem drogi utrzymane będą w 4 standardzie 

zimowego utrzymania, ul. Ozorkowska i obwodnica będą utrzymywane w 2 standardzie 

zimowego utrzymania. Sprzęt i materiał jest gotowy.  

 

Pan Emil Gemel ZDW Rejon Dróg w Piotrkowie Trybunalskim poinformował, że droga od 

granic powiatu zgierskiego do obwodnicy będzie utrzymana w 4 standardzie zimowego 

utrzymania dróg. Materiał jest zgromadzony i sprzęt przygotowany.  

 

Burmistrz Andrzej Jankowski mówił, że także jest zadowolony, że budowa obwodnicy i 

przebudowa drogi wojewódzkiej nr 708 została zakończona i odebrana.  Burmistrz mówił, że 

przebudowa tej drogi odbywała się między innymi za środki unijne, dokonywanie zmian w 

trakcie realizacji zadania nie było możliwe. Po wprowadzeniu nowej organizacji ruchu, cały 

ruch tranzytowy z ul. Brzezińskiej i przez miasto będzie kierowany na obwodnicę. 

Odpowiednie oznakowanie musi się pojawić na drodze krajowej i drodze wojewódzkiej. 

Gmina musi zlecić opracowanie organizacji ruchu, zaplanowane będą środki na ten cel w 

budżecie 2013 roku. Na początku stycznia będzie zlecone wykonanie nowej organizacji 

ruchu, do tego momentu trzeba uzbroić się w cierpliwość. Może to potrwać do początku II 

kwartału, ponieważ tyle mogą potrwać procedury.  

 

Przybyli na posiedzenie mieszkańcy ul. Brzezińskiej w Strykowie wnioskowali o ustawienie 

fotoradaru na tej ulicy, np. w okolicy boiska.   

 

Burmistrz odpowiedział, że jeżeli komisja merytoryczna uzna, że instalacja fotoradaru jest 

potrzebna i przyjmie odpowiedni wniosek, będą czynione kroki w tym kierunku.  

 

Przewodniczący Komisji odnośnie budowy obwodnicy, mówił, że komisja stwierdziła kilka 

niedociągnięć.  

 

Pan Mirosław Szychowski poinformował, że w trakcie budowy, nakładki podlegają 

badaniom laboratoryjnym, jeśli są jakiekolwiek wątpliwości wykonywane są badania 

zarządcy drogi.  Żadna robota nie może być odebrana i zapłacona, jeśli wykonanie jest złe. 

Cześć nakładki na obwodnicy była frezowana, bo wyniki badań nie były zadowalające, koszty 

badań ponosi wykonawca. W umowie są przeglądy okresowe i pogwarancyjne, po okresie 

trzy letnim następuje ostateczny odbiór robót, wtedy wykonawca zostaje zwolniony z 

gwarancji, zostają uwolnione środki.  

 

Radny Bogdan Walczak pytał o budowę oświetlenia przy obwodnicy. Pytał, czy będzie 

ścieżka rowerowa i chodnik na całej długości.  
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Burmistrz powiedział, że chodnik i oświetlenie to kwestia zagwarantowania bezpieczeństwa, 

ponosimy w związku z tym koszty, ale to jest sprawa najważniejsza. Przy obwodnicy 

położone są tereny budowlane i przemysłowe, więc chodnik i ścieżka na całej długości nie są 

zasadne. Ścieżka jest w całym ciągu ul. Ozorkowskiej. Jeżeli radny przekona całą radę do 

tego pomysłu, to będzie to wykonane.  

 

Pan Jarosław Filipiński przedstawił informację w imieniu zarządcy dróg powiatowych. 

Poinformował, że przybyło dróg asfaltowych, ubyło gruntowych. Środki na utrzymanie 

zimowe dla gm. Stryków są zabezpieczone w kwocie 370 tys. zł. Materiał jest zgromadzony, 

sprzęt przygotowany.  

 

Pytania zgłoszone odnośnie dróg powiatowych: 

 przez Bartolin jest kilkadziesiąt metrów drogi bez asfaltu, czy to tak pozostanie, 

 czy będą załatane dziury w drogach powiatowych w m. Pludwiny, Sadówka, 

 droga Koźle – Gozdów na skrzyżowaniu w kierunku na Zagłobę droga zdewastowana 

stwarza niebezpieczeństwo,  

 czy i kiedy zmieni się wygląd pasa drogowego ul. Targowej i okolic targowiska. 

 

Pan Jarosław Filipiński odpowiedział: droga na Bartolin nie była planowana i nie została 

zrobiona, zależy to od sytuacji finansowej Starostwa. Droga Pludwiny - Sadówka była 

przekazana w użytkowanie firmie Bunte i konsorcjum, z odbudową tych dróg jest gorzej, 

odtworzona został droga na Woli Błędowej, została do zrobienia ul. Wolska i droga w Koźlu. 

Jeśli chodzi o łatanie dróg to jest to końcówka roku, ale jeżeli się uda to zostanie zrobione w 

tym roku. Ul. Targowa – wspólnie z Gm. Stryków przystąpiliśmy do programu tzw. 

schetynówki, czekamy na decyzję w tej kwestii.  

 

Radny Teodor Kołodziejczyk mówił, że odśnieżanie drogi powiatowej przez Kalinów 

odbywa się na czas, ale z odśnieżaniem chodników jest gorzej, nie widomo także do kogo 

należy sprzątanie piasku po zimie.  

 

Pan Jarosław Filipiński powiedział, że sprzątane były drogi kilka lat temu, teraz powiat już 

nie sprząta, jeśli chodzi o chodniki to jednorazowa akcja odśnieżania chodników to 

dwukrotny wyjazd na odśnieżanie dróg w gminie, to jest bardzo kosztowne.  

Pan Filipiński wnioskował o przebudowę skrzyżowania DK 71 z drogą gminną w Kiełminie, 

jest to skrzyżowanie bardzo kolizyjne.    

 

Pan Marek Brodowski odpowiedział, że sprawdzi to skrzyżowanie pod względem 

wypadkowości.  

 

Informacje o drogach gminnych przedstawił pan Włodzimierz Długołęcki dyrektor ZGKiM w 

Strykowie. Poinformował, że do odśnieżenia jest 80 km dróg gminnych asfaltowych, materiał 

jest zgromadzony, sprzęt przygotowany. W pierwszej kolejności odśnieżane są drogi, gdzie 

kursuje autobus szkolny, w drugiej kolejności drogi asfaltowe.  

 

Radny Bogdan Walczak dalej pytał, jak rozwiązać wyłączenie ruchu ciężarowego, aby nie 

jeździły przez Stryków. Mówił: proszę nie dawać nadziei, że na ul. Brzezińskiej zmniejszy się 

ruch samochodów ciężarowych.  
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Burmistrz mówił, że do momentu odpowiedniego oznakowania możemy wystosować pisma 

do firm, aby korzystały z obwodnicy. W planach Strykowa jest także południowa obwodnica, 

która po połączeniu z północną obwodnicą tworzyłaby sposób na ominięcie centrum miasta.  

 

Ad. 2.  

Komisja przyjęła wnioski do realizacji: 

1. Ustawić fotoradar na ul. Brzezińskiej w Strykowie. 

Głosowanie: 4 głosy za, 1 głos przeciw, 0 głosów wstrzymujących się  

2. Wystąpić do GDDKiA o przebudowę skrzyżowania dk 71 z drogą gminną w 

miejscowości Kiełmina.  
Głosowanie: 5 głosów za, 0 głosów przeciw, 0 głosów wstrzymujących się  

 

Mieszkańcy ul. Brzezińskiej poruszyli jeszcze problem targowiska miejskiego, pytali czemu 

policja ściga rolników handlujących zbożem oraz pytali o drogę w kierunku Rokitnicy – ul. 

Zlotową, Żytnią, Witosa. 

 

Burmistrz powiedział, że były skargi od osób mieszkających obok targowiska, że na placu 

poza targowiskiem odbywa się handel.  Podjęta niedawno uchwała RM wyznacza miejsca do 

handlu, zainstalowano także monitoring, aby był tam porządek. Jeśli chodzi o ul. Witosa, to 

mieszkańcy nie wyrazili zgody na pomysł, który się tam pojawił. Będzie najpierw robiona 

kanalizacja.  

 
Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała E. Tomczak.  

 

 

 

 

 

             Przewodniczący  

           Komisji Ładu, Bezpieczeństwa Publicznego 

           i Dróg Publicznych Rady Miejskiej Strykowie  

 

       Włodzimierz Grochocki 

 


